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  Protokół nr 92/2004 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Lęborskiego 

z dnia 19.05.2004 r. 

 

 

Obecni – wg listy obecności 

Posiedzeniu przewodniczył Starosta p. Witold Piórkowski 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Wnioski i opinie komisji Rady Powiatu Lęborskiego. 

2. Plan rozwoju Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 2 w Lęborku 2004 – 2009.  

3. Sprawy wniesione przez kierowników wydziałów. 

4. Sprawy różne. 

5. Przyjęcie protokołów z posiedzenia Zarządu Powiatu Lęborskiego nr 90 i 91/2004. 

 

 

Ad 1) 

 

Zarząd rozpatrzył wnioski i opinie Komisji Rady Powiatu Lęborskiego przedstawione przez 

Kierownika Biura Rady Powiatu p. Beatę Młynarczyk: 

  

1) Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki z dnia 11.05.2004 r. 

  

 wniosek o przedstawienie informacji do 20 maja 2004 roku w sprawie wyliczenia 

oszczędności związanych z podjęciem uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie 

określenia szczegółowych zasad rozliczania tygodniowego, obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dla nauczycieli szkół i placówek, dla których ustalony plan zajęć jest 

różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, oraz w sprawie określania zasad 

tygodniowego, obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli przedmiotów o 

różnym wymiarze godzin pedagogów, psychologów, logopedów, a także innych 

nauczycieli, oraz w sprawie zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych 

zajęć w kształceniu zaocznym 

Wicestarosta poinformował, że w związku z tym wnioskiem wystąpił do 

Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Lęborku w celu przedstawienia 

zakresu rozliczenia ilości godzin płaconych w wysokości 200 % w poszczególnych 

miesiącach ubiegłego roku – na tej podstawie zostaną wyliczone oszczędności. 

Zauważył, że niepokój Dyrektora ZSP Nr 2 budzi konieczność zmiany organizacji 

planów zajęć w związku z koniecznością przyznania na podstawie przepisów Kodeksu 

Pracy dodatkowego dnia wolnego za nadgodziny wyliczone zgodnie                                 

z uregulowaniami uchwały. Nie powinno to jednak – zdaniem Wicestarosty – 

znacznie ograniczyć pracy szkoły; 

 

 opinia do włączenia się Powiatu Lęborskiego w tworzenie portalu kulturalnego              

w ramach „Pomorskiej Sieci Informacji Regionalnej” – pozytywna.  
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2) Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej z dnia 11.05.2004 r. 

 

 Komisja po zapoznaniu się z informacją Wydziału Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej i Zdrowia oraz przedstawicielek higieny szkolnej na temat stanu 

zabezpieczenia w zakresie higieny szkolnej w placówkach oświatowych powiatu 

lęborskiego stwierdza wysokie zaangażowanie pielęgniarek zatrudnionych                     

w szkołach, dzięki czemu zabezpieczenie tych placówek jest zadowalające. Niepokój 

budzi jednak niska stawka (1,90 zł) na jednego ucznia ustalona przez NFZ, która 

uniemożliwia rozszerzenie higieny szkolnej o działania profilaktyczne oraz 

planowanym przez NFZ wycofaniem ze szkół szczepień profilaktycznych; 

 

 opinia do uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli 

– pozytywna.   

 

Ad 2) 

 

Starosta poinformował zaproszonego na posiedzenie Dyrektora Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących Nr 2 w Lęborku p. Marka Białego, że złożony przez niego plan rozwoju 

szkoły na lata 2003-2006 jest zdaniem Zarządu zbyt zakrojony, gdyż winien obejmować 

okres całej przyszłej kadencji tj. 2004 – 2009. Zarząd oczekuje też od dyrektora informacji 

przede wszystkim z zakresu polityki menadżerskiej szkoły, współpracy z Zespołem Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 2 jak i koncepcji rozwoju edukacyjnego ZSO Nr 2 w Lęborku.   

Pan Marek Biały przestawił Zarządowi informację zawierającą główne aspekty rozwoju 

Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 2 w Lęborku do 2009 roku – stanowiącą załącznik         

nr 1 do protokołu.    

Poinformował, że w najbliższym roku szkolnym planuje otwarcie 7 oddziałów klas 

pierwszych i liczy na ustabilizowanie się tej liczby klas w kolejnych latach, co wpłynie na 

zwiększenie subwencji oświatowej dla szkoły. Należy także zdawać sobie sprawę z tego, że      

z chwilą wejścia Polski w struktury Unii Europejskiej nastąpią pewne zmiany w sferze 

pedagogicznej, które niewątpliwie wpłyną na dobranie dla szkoły najbardziej dogodnych 

kierunków edukacji uczniów.    

Odpowiadając na pytanie dotyczące podejścia do prowadzenia polityki kadrowej dla szkoły, 

szczególnie w okresie 2006 roku tj. terminie umożliwiającym wcześniejsze przejście na 

emeryturę pewnych grup nauczycieli dyrektor poinformował, że w jego szkole jest 8 takich 

osób wliczając także i jego.  

Uważa, że zalecenia Zarządu w zakresie dążenia do zatrudniania osób bezrobotnych są 

słuszne, a obowiązek zgłaszania wakatów do Powiatowego Urzędu Pracy powoduje 

rozszerzenie banku ofert, co w konsekwencji umożliwia dobór pracownika o najlepszych            

i potrzebnych kwalifikacjach.     

W zakresie współpracy z dzielącym wspólnie budynek szkoły Dyrektorem Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych Nr 2 p. Marek Biały zauważył, że zostało osiągnięte pewne 

porozumienie. Z obu stron jest wola konwersacji i porozumienia zarówno w zakresie 

współdzielenia kosztów użytkowania pomieszczeń jak i dążenia do sposobów ich obniżenia. 

Obecnie toczą też się rozmowy na temat powiększenia zasobu pomieszczeń Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących Nr 2 o dwie sale lekcyjne do nauki języków obcych.  

Dyrektor poinformował też, że w zakresie organizacji szkoły ważnym aspektem jest dążenie 

do podniesienia jakości pracy, co realizuje się m.in. poprzez wdrażanie programów 

współpracy zagranicznej w ramach programu Sokrates. Administratorami tego 

przedsięwzięcia jest trzyosobowa grupa nauczycieli (głównie językowców), a jego realizację 

podejmuje cała rada pedagogiczna szkoły. Dla jak najlepszego funkcjonowania ZSO Nr 2  
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ważnym elementem jest też pozyskiwanie sponsorów, także wśród rady rodziców.              

W związku z uwagą Zarządu w kwestii planów angażowania do budżetu szkoły środków Unii 

Europejskiej dyrektor poinformował, że nie wyklucza możliwości sięgania po granty 

funduszy europejskich – jednak zakres tych działań należy najpierw dogłębnie przemyśleć.     

Niewątpliwie ważnym elementem wpływającym na promocje szkoły będzie jej przystąpienie  

do zdobywania Pomorskich Certyfikatów Jakości Edukacji, o które ZSO Nr 2 ubiegać się 

będzie od września 2004 r.       

W sferze dydaktycznej szkoła podejmuje promocję nie tylko osób szczególnie uzdolnionych 

(olimpijczyków) ale także kładzie nacisk na pracę uczniów średnich zachęcając ich do 

aktywnego udziału we wszelkich konkursach szkolnych. Działania te odgrywają ważną rolę 

w utrzymaniu i stałej poprawie opinii o szkole, co zapewne skutkuje brakiem zagrożeń             

w realizacji corocznie planowanego naboru do szkoły.          

Wpływ na starania o rekrutację nowych uczniów mają także spotkania i przekazywane do 

szkół gimnazjalnych naszego i ościennych powiatów informatory ZSO Nr 2 w Lęborku 

wydawane także w formie elektronicznej jako film DVD. W sytuacji gdy popularność szkoły 

zacznie spadać zostaną opracowane nowe formy takiej reklamy.   

Dyrektor nadmienił również, że  Zespół Szkół Ogólnokształcących nr 2 to szkoła utworzona 

na bazie Studium Nauczycielskiego. Przywiązując duży nacisk do tradycyjności szkoły Rada 

Pedagogiczna postanowiła podjąć działania zmierzające do nadania jej imienia i sztandaru, co 

miałoby nastąpić w dzień zbliżającej się w 10 rocznicy powstania szkoły.  

Zarząd przyjął do wiadomości przedstawione informacje postanawiając przekazane 

przez Dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 2 w Lęborku materiały zawierające 

główne aspekty rozwoju szkoły do 2009 roku przekazać do analizy Komisji Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki w celu wydania opinii. Po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji 

należy wystąpić do Kuratora Oświaty o zgodę na przedłużenie powierzenia p. Markowi 

Białemu stanowiska Dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących Nr 2 w Lęborku.  

 

Ad 3) 

 

Kierownik Wydziału Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Zdrowia – p. Małgorzata Bresler 

przedstawiła: 

 

1) wniosek Komitetu Terenowego Naczelnej Organizacji Technicznej z dnia 14.05.2004 r.         

w sprawie przyznania dofinansowania w kwocie 1.000 zł na zakup nagród dla laureatów 

konkursów w ramach XXI Lęborskich Dni Techniki. Kierownik wydziału zauważyła, że 

na dzień dzisiejszy wolne środki na nagrody wynoszą jedynie 1.251 zł proponując                 

w związku z tym przyznanie dla NOT kwotę 250 zł  

Zarząd przychylił się do propozycji przyznając powyższą kwotę w drodze aklamacji. 

Zauważył także, że na organizacje tego typu uroczystości można było wystąpić o grant          

z działu kultura i ochrona dziedzictwa narodowego.  

 

2) informację, że od dnia 27 maja 2004 roku nastąpi oficjalne otwarcie punktu 

konsultacyjnego działającego w zakresie udzielana pomocy osobom uzależnionym i ich 

rodzinom w ramach narkomani, alkoholizmu, zaburzeń łaknienia i choroby internetowej.  

Siedzibą tego punktu będzie nieodpłatnie użyczony gabinet na terenie Poradni 

Psychologiczno – Pedagogicznej w Lęborku, punkt zaopatrzony też został w możliwość 

korzystania z bezpłatnego telefonu tzw. „pomarańczowej linii”. Z pomocy punktu będzie 

można korzystać we wtorki (w godzinach przedpołudniowych) i czwartki (w godzinach 

popołudniowych) każdego tygodnia, czas pracy zatrudnionych w nim konsultantek będzie 

wynosił 1,5 godziny. Kierownik poinformowała również, że zabezpieczone w budżecie 
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powiatu środki finansowe w wysokości 2.000 zł na prowadzenie punktu zapewnią 

pokrycie części wynagrodzenia obu konsultantek. Pozostałą kwotę tj. ok. 800 zł 

zabezpieczy nadwyżka środków powstała w związku ze zmianą zasad refundacji badań 

profilaktycznych.      

Zarząd z dużym zadowoleniem przyjął informację o utworzeniu punktu postanawiając 

jego istnienie nagłośnić w lokalnej prasie i internecie.    

 

3) propozycję podjęcia akcji profilaktycznej dla uczniów szkół powiatu lęborskiego 

dotyczącej szkodliwości używek. Kierownik poinformowała, że redakcja „Dziennika 

Bałtyckiego” wystąpiła z propozycją wydania na łamach swojej gazety w dniu 27 maja 

2004 roku wkładki pn. „To mnie nie kreci”. Jest to ośmiostronicowa publikacja 

opowiadająca o szkodliwości używek zawierająca również wykaz punktów pomocy dla 

osób uzależnionych (w wykazie tym zostanie już ujęty także i nasz punkt przy Poradni 

Psychologiczno – Pedagogicznej w Lęborku). Artykuł taki -  zdaniem Pani Kierownik – 

będzie świetnym materiałem do przeprowadzenia lekcji wychowawczej w szkołach. Przy 

czym zasugerowała, że w szkołach ponadgimnazjalnych tego typu lekcje z uwagi na małą 

frekwencję uczniów w obecnym okresie matur i praktyk uczniowskich powinny odbyć się 

dopiero we wrześniu tj. na początku nowego roku szkolnego.  Koszt zakupu tego wydania 

Dziennika Bałtyckiego wyniesie 0,70 zł za 1 sztukę, co w przeliczeniu na 140 oddziałów 

daje łącznie kwotę 98 zł. 

Zarząd postanowił podjąć akcję. 

/3 głosy za, 1 osoba nieobecna w czasie głosowania/ 

         

Kierownik Wydziału Promocji i Rozwoju Powiatu – p. Andrzej Kubiak przedstawił: 

 

1) projekt uchwały Zarządu Powiatu Lęborskiego w sprawie ustanowienia Certyfikatu 

Promocji Ziemi Lęborskiej. Kierownik wydziału poinformował, że przyjęty przez Zarząd 

regulamin konkursu winien być usankcjonowany powyższym aktem prawnym.  

Zarząd podjął uchwałę w wersji przedstawionej i oznaczył ją nr 80/2004.    

/3 głosy za, 1 osoba nieobecna w czasie głosowania/ 

 

2) projekt uchwały Zarządu Powiatu Lęborskiego w sprawie nadania Certyfikatu Promocji 

Ziemi Lęborskiej za 2003 rok. Wyboru laureatów konkursu dokonała Kapituła Certyfikatu 

powołana przez organizatorów konkursu w drodze tajnego głosowania zgodnie z którym 

Certyfikat Promocji Ziemi Lęborskiej otrzymali: 

 Piekarnia – Ciastkarnia Eugeniusz Głodowski – w kategorii „Przedsiębiorstwo Ziemi 

Lęborskiej 2003 roku”, 

 Fundacja Ekologiczno Sportowa im. T. Hopfera – w kategorii „Produkt turystyczny 

Ziemi Lęborskiej 2003 roku” za Maraton Ekologiczny im. T. Hopfera.     

Zarząd zatwierdził wyniki konkursu podejmując uchwałę nr 81/2004 w wersji 

przedstawionej.    

/3 głosy za, 1 osoba nieobecna w czasie głosowania/ 

 

Skarbnik Powiatu p. Krystyna Bronk: 

 

1) przedstawiła sprawozdanie z przeprowadzonej kontroli w jednostkach budżetowych 

powiatu lęborskiego w okresie od 16.03.2004 r. do 31.03.2004 r. – załącznik nr 2. 
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2) omówiła wykonanie dochodów budżetu Powiatu Lęborskiego na dzień 30 kwietnia 2004 r. 

ze wskazaniem tych źródeł dochodów, których wykonanie jest poniżej wskaźnika 

wynikającego z upływu czasu tj. 33,33% a także na wykonanie znacząco przekraczające 

ten wskaźnik. Poddała pod rozwagę Zarządu ewentualne podjecie decyzji o zmianie 

uchwały budżetowej w zakresie dochodów i wydatków.  

Informacja dotycząca wykonania dochodów stanowi – załącznik nr 3 do protokołu.   

 

Sekretarz Powiatu p. Jan Suchodolski poinformował, że: 

 

1) na ogłoszony do dnia 14.05.2004 r. konkurs na stanowisko dyrektora Domu Pomocy 

Społecznej nr 2 w Lęborku odpowiedziało 4 kandydatów. Spośród przedstawionych ofert 

wszystkie spełniły wymóg posiadania wykształcenia, 3 oferentów spełniło warunek 

posiadania, co najmniej 3 letniego stażu pracy w zakresie pomocy społecznej, natomiast, 

co do ustawowego obowiązku posiadania specjalizacji z zakresu pomocy społecznej 

żaden     z kandydatów nie spełnił tego wymogu.  

Zaproszony na tą część posiedzenia Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

p. Zdzisław Korda poinformował, że z przeprowadzonego wśród bezrobotnych 

rozeznania w tej sprawie wynika, że na dzień dzisiejszy na terenie powiatu lęborskiego 

brak jest bezrobotnych z takimi  kwalifikacjami.      

Zarząd wobec nie spełnienia przez żadnego z kandydatów wymaganych konkursem 

warunków postanowił unieważnić konkurs wyznaczając jednocześnie nowy termin 

składania ofert do dnia 18 czerwca 2004 r., do godz. 15
00

 na tych samych warunkach.  

W przypadku ponownego braku kandydatów spełniających wymogi stanowiska 

Dyrektora DPS Zarząd widzi możliwość czasowego (max 3 miesiące) przedłużenia 

powierzenia obowiązku dyrektora p. Zofii Moscickiej – za jej zgodą – lub wyznaczenia 

pracownika p.o. do czasu pojawienia się osoby spełniającej wymogi konkursowe. 

Możliwości takich działań trzeba jednak najpierw skonsultować z radcą prawnym 

starostwa. 

/4 głosy za/ 

 

Ad 4) 

 

Starosta Witold Piórkowski: 

 

1) poinformował, że pozyskał informacje, iż ukończono przeglądy techniczne autobusu 

szynowego mającego jeździć na trasie Lębork - Łeba. W związku z tym otrzymał                 

z Urzędu Marszałkowskiego zapewnienie, że szynobus zostanie przekazany na rzecz 

powiatu lęborskiego z końcem miesiąca maja.   

 

2) poinformował, że Wojewoda Pomorski zaproponował przekazanie na rzecz powiatu 

lęborskiego nieruchomości Ośrodka Wczasowego „Wiosełka” położonego w Łebie,              

a  należącego do zasobu Skarbu Państwa. Warunkiem przekazania tego ośrodka jest 

jednak przekazanie go w trwały zarząd na rzecz Międzynarodowego Centrum 

Rehabilitacji Słuchu i Mowy, które wystąpiło do Wojewody z zamiarem utworzenia na 

bazie tego ośrodka swojego oddziału rehabilitacji.  

 Zarząd uznał, że przed podjęciem ostatecznej decyzji w sprawie przekazania 

nieruchomości należy najpierw szczegółowo przeanalizować z radcą prawnym warunki 

umowy, formę przekazania nieruchomości oraz formę jej użytkowania w taki sposób aby 

w przyszłości wykluczyć ewentualność działań komercyjnych. 
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3) przedstawił informację z zakresu spraw wykonywanych przez Urząd Starosty w miesiącu 

kwietniu –  załącznik nr 4. 

 

Ad 5) 

 

Protokół nr 90/2004 z dnia 06 maja 2004 r. oraz 91/2004 z dnia 11 maja 2004 r.      

– zostały przyjęte 4 głosami za.  

 

 

 

Na powyższym protokół zakończono 

Protokółowała:  


